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VIANOČNÉ OBDOBIE
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R.:  Dnes sa nám narodil Spasiteľ, Kristus Pán.

Pravé svetlo, ktoré osvecuje každého človeka, prišlo na svet. 

Bol na svete a svet povstal skrze neho, a svet ho nepoznal.

Prišiel do svojho vlastného, a vlastní ho neprijali. Ale tým, ktorí 

ho prijali, dal moc stať sa Božími deťmi: tým, čo uverili v jeho meno, 

čo sa nenarodili ani z krvi, ani z vôle tela, ani z vôle muža, ale z Boha.

A Slovo sa telom stalo a prebývalo medzi nami. 



Pán Ježiš, narodený z Panny Márie, nech prinesie všetkým vám Božiu 

lásku, prameň dôvery a nádeje; a nech prinesie súčasne dar pokoja, ktorý 

zvestovali anjeli betlehemským pas�erom: „Sláva Bohu na výsos�ach a na zemi 

pokoj ľuďom, ktorých on miluje.“

V tento sviatočný deň obraciame svoj pohľad do Betlehema. Pán prichádza 

na svet v jaskyni a je uložený v jasliach pre zvieratá, pretože jeho rodičia nemohli 

nájsť ubytovanie, hoci Márii už nadišiel čas pôrodu. Prichádza medzi nás v �chu 

a temnote noci, pretože Božie Slovo nepotrebuje reflektory ani vravu ľudských 

hlasov. On sám je Slovo, ktoré dáva zmysel existencii, On je svetlo, ktoré osvetľuje 

cestu. „Pravé svetlo, ktoré osvecuje každého človeka – hovorí evanjelium – prišlo 

na svet.“

Ježiš sa rodí medzi nami, je Boh s nami. Prichádza, aby sprevádzal náš 

každodenný život, aby sa s nami delil o všetko, o rados� i boles�, nádeje i staros�. 

Prichádza ako bezbranné dieťa. Rodí sa v chlade, chudobný medzi chudobnými. 

Pretože potrebuje všetko, klope na dvere nášho srdca, aby našiel teplo a 

prístrešie.

Tak ako betlehemskí pas�eri, nechajme sa zahaliť svetlom a vykročme, 

aby sme videli znamenie, ktoré nám dal Boh. Prekonajme malátnosť duchovného 

spánku a falošné predstavy o slávení, ktoré nám dávajú zabudnúť, koho 

oslavujeme. Opusťme hluk, ktorý znecitlivuje srdce a navádza nás na prípravu 

ozdôb a darčekov, a nie k rozjímaniu o Udalos�: Božom Synovi, ktorý sa pre nás 

narodil.

Obráťme sa k Betlehemu, kde zaznieva prvý plač Kniežaťa pokoja. Áno, 

pretože On sám, Ježiš, On je náš pokoj: ten pokoj, ktorý svet nemôže dať a ktorý 

Boh Otec dal ľudstvu tým, že poslal na svet svojho Syna. Svätý Lev Veľký má výrok, 

a zhŕňa posolstvo tohto dňa: „Vianoce Pána sú Vianocami pokoja.“ 



Ježiš Kristus je �ež cestou pokoja. Svojím vtelením, utrpením, smrťou 

a zmŕtvychvstaním otvoril prechod z uzavretého sveta, utláčaného temnotou 

nepriateľstva a vojny, do sveta otvoreného, slobodného pre život v bratstve a 

mieri. Bra�a a sestry, nasledujme túto cestu! Aby sme to však dokázali, aby sme 

dokázali kráčať za Ježišom, musíme sa zbaviť bremien, ktoré nás ha�a a blokujú 

nás.

A aké sú to bremená? Čo je to za príťaž? Sú to �e isté nega�vne vášne, ktoré 

zabránili kráľovi Herodesovi a jeho dvoru rozpoznať a prijať narodenie Ježiša, sú 

to pripútanosť k moci a peniazom, pýcha, pokrytectvo, lož. Tieto bremená bránia 

ísť do Betlehema, vylučujú z milos� Vianoc a uzatvárajú prístup k ceste pokoja. 

A skutočne, musíme s bolesťou konštatovať, že za�aľ čo je nám darované Knieža 

pokoja, ľadové vetry vojny naďalej dujú nad ľudstvom.

Ak chceme, aby boli Vianoce, Vianoce Ježiša a pokoja, hľaďme do 

Betlehema a upriamme svoj pohľad na tvár Dieťaťa, ktoré sa nám narodilo! A v 

tej malej nevinnej tváričke spoznávajme tváre de�, ktoré v každej čas� sveta túžia 

po mieri.



Dnes sa v Betleheme medzi temnotami zeme zažal neuhasiteľný 
plameň, dnes nad tmou sveta víťazí Božie svetlo, „ktoré osvecuje každého 
človeka.“ Radujme sa z tejto milosti! 

Raduj sa ty, ktorý si stratil dôveru a istotu, pretože nie si sám, nie 
si sama: Kristus sa narodil pre teba! Raduj sa ty, ktorý si sa vzdal nádeje, 
pretože Boh k tebe vystiera ruku: neukazuje na teba prstom, ale ponúka ti 
svoju ručičku Dieťaťa, aby ťa oslobodil od strachu, uľavil ti v námahách a 
ukázal ti, že v jeho očiach si cenný ako nič iné. 

Raduj sa ty, ktorý nenachádzaš pokoj v srdci, pretože pre teba sa 
naplnilo dávne Izaiášovo proroctvo: „Chlapček sa nám narodil, daný nám je syn 
a volajú ho: Knieža pokoja.“ Sväté písmo zjavuje, že jeho pokoj, jeho kráľovstvo 
„nebude mať konca.“

V Písme sa proti Kniežaťu pokoja stavia „knieža tohto sveta.“ 
Rozsievaním smrti koná proti Pánovi, „milovníkovi života.“ Vidíme ho konať 
v Betleheme, keď po narodení Spasiteľa dochádza k masakru nevinných. 
Koľko masakrov nevinných vo svete: v matkinom lone, na cestách zúfalcov 
hľadajúcich nádej, v životoch mnohých detí, ktorých detstvo je zničené 
vojnou. Sú to malí Ježišovia súčasnosti, tieto deti, ktorých detstvo je 
zničené vojnami.

Takže povedať „áno“ Kniežaťu pokoja znamená povedať „nie“ vojne, a 
to s odvahou: povedať „nie“  vojne, každej vojne, samotnej logike vojny, ceste 
bez cieľa, porážke bez víťazov, šialenstvu bez výhovoriek. 

pápež František


